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Образец 5.0 

 

ПРАВИЛНИК ЗА ДЕЙНОСТТА  

НА ОБЛАСТНИТЕ КОМИСИИ ПО БЕЗОПАСНОСТ НА ДВИЖЕНИЕТО ПО ПЪТИЩАТА 
 

 
 

ДАБДП 
 

 
 

Безопасна Универсална Мобилност 
 

 

 
 ПРОТОКОЛ 
 ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА ОКБДП МОНТАНА 
 10.04.2023 г. 
  
 

 

Днес, 10.04.2023 г., се проведе  

 

редовно/извънредно  

 

присъствено/неприсъствено 

 

заседание на ОКБДП Монтана.  

 

На заседанието присъстваха представители на: 

- Окръжна прокуратура – Монтана, 

- Областна дирекция на МВР – Монтана, 

- Регионална дирекция „Пожарна безопасност и защита на населението“ – Монтана, 

- Областно пътно управление – Монтана, 

- Областен отдел „Автомобилна администрация“ – Монтана  

- Регионално управление на образованието – Монтана,  

- Регионална здравна инспекция – Монтана, 

- Областен съвет на БЧК – Монтана, 

- Община Брусарци,   

- Община Медковец, 

- Община Монтана,  

- Представител на Национален автоинструкторски съюз за област Монтана, 

- СБА – Монтана, 

- Областна администрация Монтана. 

 

Онлайн в заседанието пожелаха да се включат г-н Росен Рапчев и г-н Светослав Васев от 

Държавна агенция „Безопасност на движението по пътищата“, но поради технически 

неизправности връзката не успя да се осъществи. 

 

НАЧАЛО: 10,00 ч.  

 

Председател на ОКБДП Монтана бе г-н Кирил Делев – заместник областен управител на област 

Монтана. Той откри заседанието при наличието на кворум и запозна присъстващите с проекта на 

дневния ред: 

 

1/ Преглед на изпълнението на решения от предходни заседания на ОКБДП 
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2/ Докладване от членовете на ОКБДП на информация за дейността на представляваната от тях 

организация/институция, касаеща БДП с обхват първо тримесечие на 2023 г.  

 

3/ Обсъждане организацията и провеждането на Областните кръгове на Националната 

ученическа викторина „Да запазим децата на пътя“ и Националното състезание по БДП. 

 

4/ Разни 

 
 

Г-жа Нина Кирилова /представител на РУО – Монтана/ пожела, за да не се променя дневния ред, 

в точка „Разни“ да представи събраната към момента информация за установени проблеми и 

конкретни предложения за обезопасяване на прилежаща инфраструктура в района на училища, 

детски градини и центрове за подкрепа на личностно развитие в област Монтана. 

Други предложения за включване на допълнителни точки към дневния ред не последваха, след 

което г-н Делев предложи да се гласува за предварително определения такъв: 

- „за“ – всички, 

- „против“ – няма, 

- „въздържали се“ – няма. 

 

КОМИСИЯТА РЕШИ: 

1. Приема дневният ред на заседанието.  

 

ПО ТОЧКА 1 

ПРЕГЛЕД НА ИЗПЪЛНЕНИЕТО НА РЕШЕНИЯ ОТ ПРЕДХОДНИ ЗАСЕДАНИЯ НА ОКБДП 

Докладва: Председател/секретар на ОКБДП 

Г-н Делев даде думата на г-жа Силвия Георгиева /секретар на ОКБДП/ да представи на 

присъстващите обобщена информация за изпълнението на решения от предходното заседание, 

която се състоеше в следното: 

На предходното заседание на комисията, което се проведе в началото на тази година, ОКБДП взе 

решения относно изготвените проекти на График за провеждане на заседания на комисията през 

2023 г., Годишен областен доклад по БДП за 2022 г. и Годишна областна план-програма по БДП 

за 2023 г. 

Г-жа Георгиева отбеляза, че графикът за провеждане на заседания на комисията се спазва, като 

днешното заседание е доказателство за това. 

Във връзка с постъпило становище на ДАБДП по представените годишен доклад и годишна план-

програма, бе необходимо извършване на допълнителни корекции в двата документа. Събрана бе 

необходимата за отстраняване на констатираните пропуски информация, вследствие на която бяха 

извършени съответните корекции. Повторно обсъждане и приемане на ревизираните документи от 

ОКБДП, както и изпращането им в ДАБДП, не бе необходимо. За това след оформянето на 

документите във финален вид, същите бяха публикувани на интернет страницата на областната 

администрация. 
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В тази връзка г-жа Георгиева отново отправи благодарности за ангажираността и съдействието на 

всички, имащи отношение към изготвянето на доклада и план-програмата. 

След изложението на г-жа Георгиева бе дадена думата ако някой желае да добави нещо или да 

изкаже мнение по представената информация. 

Други изказвания нямаше, при което заседанието премина към следващата точка от дневният ред. 

 

ПО ТОЧКА 2 

ДОКЛАДВАНЕ ОТ ЧЛЕНОВЕТЕ НА ОКБДП НА ИНФОРМАЦИЯ ЗА ДЕЙНОСТТА НА 

ПРЕДСТАВЛЯВАНАТА ОТ ТЯХ ОРГАНИЗАЦИЯ/ИНСТИТУЦИЯ, КАСАЕЩА БДП С ОБХВАТ 

ПЪРВО ТРИМЕСЕЧИЕ НА 2023 Г. 

Докладват: Членовете на ОКБДП 

Съгласно чл. 6, ал. 3 от Правилата за състава, функциите, дейността и организацията на работа 

на Областните комисии по безопасност на движението по пътищата на редовните заседания 

членовете на комисията отчитат дейността на представляваната от тях организация/институция. 

В тази връзка бе събрана и обобщена информация от структурите и организациите за тяхната 

дейност, касаеща безопасността на движението по пътищата за периода от месец януари до месец 

март 2023 г. Информацията в обобщен вид бе изпратена до всички по електронната поща за 

запознаване. 

Г-жа Силвия Георгиева /секретар на ОКБДП/ отбеляза, че към момента на изпращане на 

обобщената информация такава не е била представена от община Бойчиновци и от Областния 

съвет на БЧК – Монтана. В последствие обаче е получена отчетна информация от община 

Бойчиновци, която е добавена към обобщения образец и се състои в следното: 

Община Бойчиновци е изпълнила дейности по представяне на информация за целите на 

разработване на годишен областен доклад и годишна областна план-програма по БДП, както и 

попълване на данни в онлайн въпросник – част 2 от общинския доклад по БДП. 

Г-жа Благовеста Нончева /представител на БЧК/ се извини за това, че от тяхна страна не са 

представили необходимата информация. Тя също така обърна внимание, че не еднократно е 

заявявала, че в БЧК се изготвя отчет на шестмесечие. Тримесечен период на отчитане е твърде 

кратък за тях, защото информацията по БДП, която ще се представи е малка. Освен това след 

земетресенията в Турция и Сирия предимно там са били насочени дейностите на БЧК. Въпреки 

това г-жа Нончева заяви, че при първа удобна възможност ще бъде изготвена и изпратена 

необходимата отчетна информация в областната администрация. 

Г-н Делев обърна внимание, че е получена също така и отчетна информация от РДПБЗН – Монтана, 

която също ще бъде добавена към обобщения образец, след което даде думата на г-н Райков 

/директор на РДПБЗН – Монтана/ да я представи, а именно: 

РДПБЗН – Монтана е отреагирала на сигнали, свързани с безопасността на движението по 

пътищата – 24 броя, като са извършени: 

- Спасителни действия при катастрофи – 9; 

- Транспортиране на катастрофирали МПС – 2; 

- Почистване на пътното платно след ПТП – 3; 

- Преместване на закъсали и/или катастрофирали МПС от пътното платно – 10. 
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След изложението на г-н Райков думата бе дадена на други желаещи за изказване, при което се 

включи г-н Владимир Илиев /преподавател-инструктор, член на ръководството на НАИС за област 

Монтана/. Той обърна внимание, че на едно от предишните заседания на ОКБДП е обсъдено да 

бъдат назначени комисии по общините със задачата да проверят и преценят правилното поставяне 

на пътните знаци и там, където е необходимо те да бъдат ревизирани. Още тогава той е заявил 

своята готовност да се включи и подпомогне дейността на тези комисии, но към момента нито една 

община не го е потърсила. 

В тази връзка г-н Делев отново напомни на представителите на общините да се задействат 

Общинските комисии по БДП, за да се направят огледи и там, където е необходимо да се 

предприемат съответните действия. Той обърна внимание най-вече на община Монтана, защото 

на предишни заседания на ОКБДП най-много примери за проблеми със знаковото стопанство бяха 

дадени именно за областния град Монтана. 

Други изказвания нямаше, при което единодушно:  

 

КОМИСИЯТА РЕШИ: 

2. Приема отчетената информация за сведение. 

 

ПО ТОЧКА 3 

ОБСЪЖДАНЕ ОРГАНИЗАЦИЯТА И ПРОВЕЖДАНЕТО НА ОБЛАСТНИТЕ КРЪГОВЕ НА 

НАЦИОНАЛНАТА УЧЕНИЧЕСКА ВИКТОРИНА „ДА ЗАПАЗИМ ДЕЦАТА НА ПЪТЯ“ И 

НАЦИОНАЛНОТО СЪСТЕЗАНИЕ ПО БДП 

Докладва: РУО – Монтана  

Г-н Делев даде думата на г-жа Нина Кирилова /представител на РУО – Монтана/, която да даде 

повече информация относно организацията и провеждането на двете състезания. 

Г-жа Кирилова припомни, че на предходното заседание на ОКБДП е била съобщила, че се 

предвижда през тази година да се проведе само Националното състезание по БДП, тъй като към 

онзи момент все е още не е имало информация за ученическата викторина „Да запазим децата на 

пътя“. В последствие обаче е станало ясно, че и двете състезания ще се проведат.  

След това последва обсъждане на датите за провеждане на двете състезания. Г-жа Кирилова 

предложи викторината да се проведе на 25 април 2023 г. /вторник/, а Областният кръг на 

Националното състезание по БДП на 29 април 2023 г. /събота/, тъй като такова е изискването за 

провеждане - в ден събота или неделя. Тя отправи молба към представителите на ОДМВР, БЧК, 

СБА и автоинструкторите да изпратят до края на седмицата или най-късно началото на другата 

предложения с техни представители, които да бъдат включени в комисиите за организиране, 

провеждане, проверка и оценка на отделните дисциплини в двете състезания. 

Г-н Делев помоли г-жа Кирилова от страна на РУО – Монтана да бъде изпратено писмо до 

съответните институции и организации с подробности за двете състезания, за да могат те да 

определят своите представители, които ще участват в комисиите. 

Последва обсъждане на въпроса относно наградите за отборите-победители в състезанията, с 

което се изчерпа темата относно организацията и провеждането на Областните кръгове на 
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Националната ученическа викторина „Да запазим децата на пътя“ и Националното състезание по 

БДП. 

 

ПО ТОЧКА 4 

РАЗНИ 

Изказвания на членове на ОКБДП:  

Думата бе дадена на г-жа Нина Кирилова /представител на РУО – Монтана/, която в началото на 

заседанието пожела в тази точка от дневния ред да представи събраната към момента информация 

за обезпечаване на безопасността около образователните институции и създаване на подходяща 

инфраструктура. Във връзка със събирането на тази информация от страна на РУО – Монтана е 

било изпратено писмо до всички образователни институции, детски градини и центрове за 

подкрепа на личностно развитие от област Монтана. Тя представи получената към момента 

информация, с изключение на 4 училища и 3 детски градини, които допълнително ще я подадат. 

Информацията касае следното: 

I. Създадена организация за изпълнение на превантивни мерки по БДП, включващи 

забрана на достъп на превозни средства в дворовете и обезопасяване на входовете и 

изходите 
 

1. № на заповед за забрана на достъпа на превозни средства в двора: 

 Профилирана гимназия "Найден Геров", Лом – не е издадена такава, защото входовете и 
изходите попадат в пешеходната зона на града. 

 ДГ "Малина", Берковица - Няма достъп на превозни средства до двора на ДГ. 

 ДГ "Вълшебен свят", с. Владимирово, общ. Бойчиновци – няма достъп на превозни средства. 

 ДГ2 "Червената шапчица", Лом - Няма достъп, има ограда. 

 ДГ №3 "Звездица", Лом – Няма такава заповед, защото не е възможно да се влезе с превозно 
средство в двора на ДГ.    

 ЦПЛР ОДК „Ние, врабчетата“, Монтана - Местонахождението на сградата на ОДК в Монтана е 

различно от това на училищата. За нея е трудно постижимо не използването на двора от МПС, тъй 
като родителите докарват малките деца и изчакват до приключване на заниманията. 

 

2. Обезопасяване на входовете и изходите: 

- ФСПГ "Васил Левски", Монтана – предстои  

- ДГ "Щурче" с. Портитовци, община Бойчиновци - Обезопасена е част от двора. 

- ДГ "Мечо Пух" с. Златия, община Вълчедръм – НЕ 

 

II. Определени маршрути на движение на учениците съвместно с 

родителите/настойниците и класните ръководители и изготвяне на предложения до 

общините за обезопасяване на най-използваните маршрути 
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1. Определени маршрути на движение на учениците съвместно с родителите/настойниците и 

класните ръководители. 

- Извършено в началните, основните и средни училища за 1 до 4 час, но основно за 1 и 2 час. 

- ОУ „Св. Св. Кирил и Методий“, с. Замфирово, община Берковица – не. 

- В някои ДГ обсъждат маршрутите. Винаги го правят при ежедневен превоз на децата.  

 

2. Изготвени ли са предложения до общините за обезопасяване на най-използваните маршрути? 

(изх. № на писмо и кратко описание) 

- Четвърто ОУ "Георги Сава Раковски", гр. Берковица - Изх. № АД-09-29/04.10.2022 г.  

Препоръката е за ремонт на пътен участък на ул. "Мир", изграждане на изкуствени неравности на 

главния вход на училището и належащото асфалтиране на ул. "Първи май" в кв. Раковица; 

- Трето ОУ "Иван Вазов", гр. Берковица - уведомена е общинската комисия по БДП по телефон, 
че пътен знак Д17, поставен при входа на училището, е изпаднал от металната стойка.  

- ПГТ "Вл. П. Минчев", село Владимирово - Писмо с Изх. № 397/06.04.2023 до Директор на МВР, 

Монтана, Кмет на община и Кмет на населено място за опресняване на маркировката на пешеходна 

пътека и изграждане на две нови пешеходни пътеки до училището и по маршрут на движение на 

учениците. 

- Средно училище "Христо Ботев", гр. Брусарци -  №297, пътни знаци и пешеходни пътеки. 

- Второ основно училище "Иван Вазов", гр. Вълчедръм - Изх. № 51/20.10.2022 г. 1. Да бъде 

подновена пътната маркировка (пешеходни пътеки) в района на училището; 2. Да бъде 

ремонтиран/подновен пътен знак А – 19 Внимание деца; 3. Да бъдат изградени ограничители на 
скоростта („легнали полицаи“). 

- НУ "Васил Левски", гр. Вършец - 104/28.09.2022 г. и 47/06.04.2023 г.  Мерки за отстраняване 

на констатирани проблеми при обезопасяване на маршрутите на учениците - знаци, пътна 
маркировка и начин на шофиране. 

- IV ОУ "Христо Ботев", гр. Лом - Изх. № РД-10-88/07.04.2023г. 

- ОУ "Климент Охридски", с. Сталийска махала -  С Изх. № 310/19.09.2022г е изпратено 

уведомително писмо до кмета на община Лом с копие до началника на РУ-МВР Лом за поставяне 

на осветление в двора на училището, както и за освежаване на пешеходната пътека на уличното 

платно в близост до училището. 

- СУ "Димитър Маринов", гр. Лом - до кмета на община Лом с изх. № 102 от 07.12.2023 г. относно 
безопасното спиране на автобусите, които превозват пътуващите ученици. 

- СУ ,,Отец Паисий", гр. Лом - №246/01.09.2022 г. до кмета на община Лом за обезопасяване на 
района на училището с пътни знаци и пешеходни пътеки. 

- Пето основно училище "Христо Ботев", гр. Монтана - изх. № 197/11.01.2023 г. до община 

Монтана и изх. №197/11.01.2023 г. до МВР Монтана. Обезопасяване на тротоара пред училището 

и необходимост от тротоар пред автобусната спирка. Необходимост от полицейско присъствие 
сутрин в района на училището. 

- Професионална гимназия по лека промишленост, гр. Монтана - изх.№ АД-09-156/12.12.2022г. 
за поставяне на парапет непосредствено пред входа на училището. 
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- ФСПГ "Васил Левски", гр. Монтана - № РД-11-120/07.12.2022 г. 1. Да бъдат поставени 

мантинели на тротоара пред главния вход; 2. Да се ограничи скоростта на ул. „Индустриална“, 
посредством повдигната пешеходна пътека. 

- СУ "Д-р Петър Берон", с. Якимово - изх. №11/28.09.2022 г. 

- ДГ2 "Червената шапчица", гр. Лом -  изх. №106/30.09.2023 г. и изх. № 41/ 05.04.2023 г. 

 

III. Ограничена ли е скоростта на движение с пътни знаци на МПС, преминаващи край 

детски градини, училища и ЦПЛР, и въведена забрана за паркиране пред входовете и на 

прилежащите тротоари на детските заведения и училищата 
 

1. Ограничена ли е скоростта на движение с пътни знаци на преминаващите около 
образователната институция МПС? 

- IV ОУ "Георги Сава Раковски", гр. Берковица - Не. Липсват пътни знаци в целия квартал 
"Раковица". 

- ОУ "Св. Св. Кирил и Методий", с. Замфирово - Пред училището няма поставени знаци за 

ограничаване на скоростта . Пътната настилка е от павета- това до някаква степен ограничава 

скоростта на шофьорите. 

- Основно училище "Христо Ботев", с. Мърчево - Не е необходимо. Училището се намира на 
второстепенна улица. 

- ПГТ "Вл. П. Минчев", с. Владимирово – не. В писмото с изх. № 397/06.04.2023 г. е описан този 
проблем. 

- ОУ "П. Кр. Яворов", с. Крива бара, общ. Брусарци - Не. Поради ремонт на тротоарите не са 
поставени знаци за ограничаване на скоростта. 

- Първо ОУ "Васил Левски", Вълчедръм – не. 

- IV ОУ "Христо Ботев", Лом – не. 

- ОУ "Кирил и Методий", с. Замфир, община Лом – не.  

- ПГПТ, Лом - Няма поставени пътни знаци за ограничаване скоростта на движение до 30 км/ч. 

- СУ ,,Отец Паисий", Лом – не. 

- ОУ Христо Ботев, с. Расово, община Медковец – не. 

- Второ СУ "Никола Йонков Вапцаров", Монтана - Пътни знаци за ограничение на скоростта 

липсват. Липсва също знак или мигащи указателни табели, че превозното средство наближава 
район, в който преминават деца. 

- НУ "Георги Бенковски", Монтана – не. 

- ОУ "Св .Св. Кирил и Методий", с. Габровница – не. 

- ФСПГ "Васил Левски", Монтана – не . 

- ДГ "Детелина", с. Замфирово; ДГ "Вълшебен свят", с. Владимирово; ДГ "Щурче", с. Портитовци; 

ДГ "Синчец", Брусарци; ДГ ,,Здравец", с. Ковачица; ДГ 4 "Калинка", Монтана; ДГ 9 "Зора", 
Монтана; ДГ № 6 Слънце, Монтана; ДГ №3 „Буратино“, Монтана;  ДГ "Детелина", Чипровци – не 

- ДГ №14 "Пчелица", Лом - Знаците, които бяха поставени за ограничаване на скоростта вече 
липсват. 
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- ДГ2 "Червената шапчица“, Лом - След направен ремонт от Община Лом не е възстановено 

съоръжението тип "лежащ полицай". 

 

IV. Изградени площадки и специализирани кабинети за интерактивно обучение на 

децата по БДП 

 

1. Изградена площадка по БДП в образователната институция. 

Да - в 16 училища, 18 ДГ и 1 ЦСОП. 

2. Изграден специализиран кабинет за интерактивно обучение по БДП. 

Да - в 12 училища и 8 ДГ. 

 

V. Проведени извънкласни инициативи с цел повишаване на знанията и културата на 
поведение на децата и учениците като участници в движението 

 

1. Проведени извънкласни инициативи за повишаване на знанията и културата на поведение на 

децата и учениците като участници в движението. 

Не – ПГ-Вълчедръм, СУ-Долни Цибър, ПГХЗ-Лом, ПГ „Найден Геров“-Лом, ПГЛП-Лом. 

Не – ДГ "Калинка", с. Септемврийци, ДГ № 8 "Пролет", Монтана, ДГ "Вълшебен свят", с. 

Владимирово; ДГ "Мечо Пух", с. Крива бара, общ. Брусарци; ДГ №6 „Виктория“ с. Пишурка, 
община Лом; ДГ "Слънчице", Якимово. 

 

VI. Осъществено системно наблюдение на състоянието на прилежащата 

инфраструктура и своевременно уведомяване на компетентните органи за наличие на 

необезопасени участъци и конфликтни точки с оглед съдействие за обезопасяването им 

- констатации за необходимост от съдействие от страна на общините във връзка с 

обезопасяване на района; констатации с необходимост от съдействие от страна на 

контролните органи (МВР, общини, РЗИ и др.) за осъществяване на контрол по 

въведените ограничения и забрани, както и за употреба и разпространение на алкохол, 
наркотични вещества и техните аналози. 

 

1. Осъществено системно наблюдение на състоянието на прилежащата към институцията пътна 
инфраструктура 

Повечето - да 

2. Констатации във връзка с обезопасяване на района от страна на общините. 

 СУ "Васил Левски", Бойчиновци – изх. № 72/04.10.2022 г. във връзка с подмяна на уличното 
осветление в района на училището. 

 ОУ "П. Кр. Яворов", с. Крива бара – изх. № 53/05.04.2023 г. Изпратено е писмо до кметство с. 

Крива бара с предложение за поставяне на пътни знаци за ограничение на скоростта на улицата 

в близост до училището и пребоядисване на пешеходните пътеки. 

 Първо ОУ "Васил Левски", Вълчедръм - Във връзка с лошо състояние на улицата /поради 

подмяна на водопроводната мрежа/,по която минават училищните автобуси . 
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 ПГПТ, Лом - Пешеходната пътека пред входа на училището след есенно-зимния сезон има нужда 

от освежаване. 

 СУ "Отец Паисий", Медковец - имаме искане ако може да се поставят „спящи полицаи“ на 
централната улица. 

 Второ СУ "Никола Йонков Вапцаров", Монтана - В края на настоящата учебна година УКБДП ще 

изготви общ доклад до общината с набелязани мерки и пропуски, които да бъдат отстранени по 

време на лятната ваканция на учениците. Част от тях са констатирани и в предишни учебни 

години, направени са и конкретни предложения. В началото на следващата учебна година ще бъде 

направен последващ контрол и проверка дали са отстранени проблемните участъци и при 
необходимост ще бъде изпратен нов доклад. 

 Пето основно училище "Христо Ботев" - изх. № 197/11.01.2023 г. относно изграждане на 
тротоар от автобусна спирка до пешеходната пътека пред входа на училището 

 ПМПГ " Св. Климент Охридски" - Писмо до Община Монтана изх. № РД-11-46/27.10.2022 г. за 

обезопасяване входа на ул. " Ал. Батенберг". 

 СУ "Д-р Петър Берон", Якимово - изх. № 67/06.10.2022 г.- 2 броя знаци за ограничаване на 
скоростта, 2 броя LED пътни знаци контурен тип със соларно захранване А 19. 

 ДГ "Слънце", Вършец - № 3А/15.09.2022 г .за маркиране място за спиране на училищния 

автобус пред входа на ДГ. 

 

3. Необходимост от осъществяване на контрол по въведени ограничения и забрани, както и за 

употреба и разпространение на алкохол, наркотични вещества и техните аналози. 

 ОУ "Г. С. Раковски", Бързия - Проведена среща с Пламен Панайотов /инспектор от детска 

педагогическа стая/ във връзка с вредата от наркотичните вещества, алкохола и употребата на 

енергийни напитки. Проведени разговори с търговците в с. Бързия за спазване на забраната за 

продажба на алкохол, цигари и енергийни напитки на малолетни и непълнолетни лица. 

 ОУ "Св. Св. Кирил и Методий", Замфирово - Инспектор ДПС към РУ – Берковица често посещава 

училището и провежда беседи с по-големите ученици. 

 Профилирана гимназия "Д-р Иван Панов", Берковица - Контрол се осъществява постоянно и 

имаме връзка със служители от Детска педагогическа стая системно. РЗИ и служители на Общината 
осъществяват редовен контрол. 

 Пето основно училище "Христо Ботев", Монтана - изх. № 197/11.01.2023 г. относно 

необходимост от полицейско присъствие пред входа на училището във връзка със засилен трафик 

и паркиране на автомобили сутрин. 

  

4. Предложения и препоръки 

 IV ОУ "Георги Сава Раковски", Берковица - Монтиране на пътни знаци и пътни камери, 
асфалтиране на улиците около училището. 

 СУ "Св. Св. Кирил и Методий", с. Лехчево - наблюдение на прилежащата към училището пътна 

инфраструктура от представители на МВР и изготвяне на компетентно становище по 

обезопасяване на района. 

 СУ "Иван Вазов", Вършец - По-често извършване на обход от колите на МВР, особено в периода 
18.00-23.00 часа. 
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 ОУ "Климент Охридски", с. Сталийска махала - Монтиране на осветителни тела в двора на 

училището, освежаване на пешеходната пътека на уличното платно, както и поставяне на "спящи 
полицаи" с цел намаляване на скоростта на движение около района на училището.  

 VI СУ "Отец Паисий" Монтана - Необходимо е изграждане на допълнителни паркоместа в района 
на училището. 

 Второ СУ "Никола Йонков Вапцаров" гр. Монтана - контролът относно движението на МПС пред 

училищата сутринта да бъде ежеседмичен, особено в училища с пътуващи ученици от други 

населени места. В началото на всяка учебна година да се набележат препоръки към училищата и 

училищните комисии по БДП и реално да има решения за набелязаните проблеми и казуси в 
пътната обстановка около сградата на училището. 

 НУ "Георги Бенковски" гр. Монтана - Да се обозначи място за пешеходна пътека и да се положи 
съответната маркировка. 

 ОУ "Св. Св. Кирил и Методий" с. Габровница - Да се ограничи скоростта на МПС в района на 

училището с пътни знаци. 

 Пето основно училище "Христо Ботев" Монтана - Да се възстановят липсващите метални 
решетки на платната, ограждащи тротоара пред училището. 

 ПМПГ "Св. Климент Охридски" Монтана - Очакваме да се вземат мерки от Община Монтана за 
обезопасяване на входа към ул. "Ал. Батенберг". 

 Четвърто основно училище "Иван Вазов" Монтана - С цел по-добро обезопасяване на пътно 

платно бихме искали да се поставят светещи пътни знаци, за да се виждат отдалече при лошо 

време. Също и осветлението е твърде слабо, има една лампа за улично осветление ,която свети 

слабо и е твърде недостатъчно. Желателно е да се поставят допълнителни осветителни улични 

тела. През зимния сезон, за по-голяма безопасност ние изпращаме двама човека от персонала със 
светлоотразителни жилетки да обезопасяват района. 

В края на изложението си г-жа Нина Кирилова поясни, че цялата информация ще бъде разделена 

по общини и ще бъде изпратена до всяка една от тях за конкретната образователна институция, 
която се намира на територията й. 

Г-н Делев помоли г-жа Кирилова да изпратят същата информация и в Областната администрация, 

каквито са и дадените указания в писмото на ДАБДП, за да се изиска в най-кратки срокове тя да 

бъде обсъдена от общинските комисии по БДП и да се предприемат съответните действия по 

всички въпроси, като на следващи заседания на ОКБДП ще бъде докладвано за изпълнените 

мерки. След това той отправи апел към всички отговорни институции да обърнат сериозно 
внимание на събраната информация, защото тя касае живота и здравето на нашите деца и внуци. 

Към тази точка от дневния ред пожела да се включи и г-н Владимир Илиев /преподавател-

инструктор, член на ръководството на НАИС за област Монтана/ поставяйки въпрос относно това 

кога ще бъдат започнати дейностите по изкърпване на РП I-1 /E-79/ в посока с. Винище и с. 
Смоляновци, както и в посока Враца. 

Г-н Володя Вълов /директор на ОПУ – Монтана/ обърна внимание, че договорът, по който 

поддържащата фирма работи е със срок до 30 май, като той така е сключен, че може да се 

извършват само ръчни кръпки по време на зимното поддържане. Част от нашата област все още е 

в зимно поддържане /РП II-81 и високите части в общините Чипровци и Георги Дамяново/. ОПУ – 

Монтана е успяло да изиска допълнително задание за работата по път I-1 от края на обхода до 

отклонението за с. Крапчене и път II-13, за да се подготви трасето във връзка с изменянето на 

маршрута на тежкотоварните автомобили заради ремонтните дейности на Люти дол – Новачене. 

Г-н Вълов сподели за трудностите с изискването на средства от АПИ, като в крайна сметка за 

ремонтът на тези участъци е договорена сумата от 4 млн. и 700 хил. лв., което е един значителен 



11 

 

ресурс. Едновременно с това ОПУ – Монтана има априлско задание, което представлява остатъците 

от зимното поддържане. За разлика от други области, където за зимно поддържане буквално не 

са използвани средства, то за нашата област и по-конкретно във високите части това не е така, 

поради това има изразходвани средства. Г-н Вълов обърна внимание, че в момента в участъка до 

границата с Видин е изпратен екип, който се опитва със студена смес да запълни част от 

неприятните дупки, които са при селата Винище и Вереница. ОПУ – Монтана има уверението на 

фирмата, че ще спази линейния график и ще успее да влезе със свои екипи в участъците по път 

I-1. Тъй като извършването на дейности по този път /I-1/ с този интезитет на движение е много 

трудно, г-н Вълов добави, че предстои да бъде направена среща с Областния управител на област 

Монтана, на която да се обсъди този проблем. Вариантът за неговото разрешаване е за определени 

дни трафикът да бъде пренасочен към път III-112. Според г-н Вълов това решение ще доведе до 

други неприятности с населените места по път III-112, но само по този начин ще бъде избегнат 

рискът за живота на влизащите екипи. Той припомни за инцидента през зимата, при който загина 

служител на пътноподдържащата фирма. В заключение г-н Вълов обърна внимание, че само с 

прилагане на меки действия чрез ръчни кръпки няма да се промени ситуацията при път I-1. За 

него е нужен сериозен ремонт, който ще струва много като средства и време. 

Г-н Делев допълни към заключителните думи на г-н Вълов, че от значение за подобряване на 

ситуацията е да се изгради скоростният път. Той изрази надежди в скоро време това най-после да 
се случи и да няма забавяне.  

Други желаещи за изказване нямаше и г-н Делев пристъпи към закриване на заседанието, като 
благодари на всички за участието в заседанието и им пожела ползотворна работа. 

 

ОБОБЩЕНИЕ НА РЕШЕНИЯТА ОТ ЗАСЕДАНИЕТО НА ОКБДП 

Решение  За сведение/за 

изпълнение 

Отговорник Срок 

1/ Приема дневния ред на 

заседанието 
 

За сведение   

2/ Приема отчетената информация 

за дейността на 

организациите/институциите, 

касаеща БДП за периода от месец 

януари до месец март 2023 г. 

За сведение   

 

Председателят на ОКБДП закри заседанието в 10,50 ч. 

 

ПРИЛОЖЕНИЯ към настоящия протокол: 

Материали към дневния ред: 

1. Списък на присъстващите на заседанието на ОКБДП – Монтана; 

2. Текуща обобщена информация за дейността по БДП на ОКБДП – Монтана за периода от месец 

януари до месец март 2023 г. с направените допълнения, представени по време на заседанието 

 

д-р Кирил Делев         /П/                    

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ОКБДП 

инж. Силвия Георгиева          /П/ 

СЕКРЕТАР НА ОКБДП 
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